
 

Ravsted Børneunivers 

Referat 
Emne: Fællesbestyrelse 

 
Dato: Tirsdag den 12. september 2023  
Tid: 19:00 – 21.30 
Sted: Ravsted Børneunivers 
Kage: Christian Carstensen 
 
  

Deltager ved mødet: 
Michael Holm 
Karina Metcalfe 
Åse Lavrsen 
Lene Johannsen 
Henrik Sams 
Christian Carstensen 
Pia Blaudzun 
Randi Carstensen 
Nicoleta Vulpe 
Ida Lauritzen 
Stella (fra elevrådet, med de første ca. 10 min.) 
 
Fraværende: 
Tine Svane 
Louise Nielsen 

Dagsorden: Tid: Referat: 

Nyt fra elevrådet 5-10 
min 

Stella og 7 andre fra elevrådet skal på kursus. 
En fra kommunen kommer ud og holder et 
kursus i at være en legepatruljeperson. Dato 
ikke på plads. 
Ideen med Legepatruljen er noget i retning af, 
at der dagligt er 2 personer i legepatruljen og 
de står for dagens leg. De lærer om forskellige 
lege, der passer til forskellige typer børn, så der 
er noget for alle. Det er frivilligt for de andre 
børn om de har lyst til at deltage i legene.  
 
Loppemarked: Der er endnu ikke fastlagt en 
dato. Elevrådet snakker om at invitere 
børnehaven med til at få en bod, i håb om at 
skabe mere gang i loppemarkedet.  
 
Byfest oprydning: Elevrådet er ikke interesseret 
i oprydningen og synes det skal være 6. klasse. 
Det er ikke sikkert at 6. Klasse har lyst til at tage 
oprydningen. Måske skal det være 5. klasse, så 
de kan nå at bruge pengene mens de er på 
skolen.  
Henrik henvender sig til byfesten og spørger 
om de kan bruge vores hjælp til oprydningen.   
 
På tirsdag skal Mads og Stella en tur til 
Aabenraa. Her skal de mødes med andre 
næstformænd og formænd til et fælles 
elevrådsmøde. Der skal vælges en fælles 
formand og bl.a. snakkes om hvordan man 
arbejder i et elevråd.  
 

https://ravstedboerneunivers.aula.dk/


Godkendelse af referat 2 min Godkendt (og underskrevet) 

360ᵒ Ravsted Børneunivers (Karina og Åse, evt. 
Michael) 

20 min Dagplejen:  
De er gået i småbørnsafdelingen. Der er 
kommet mange små, så der er sutteflasker på 
programmet. Samtidig er der nogle store børn 
der skal udfordres, så der er gang i den. Både 
Ingelise og Monika har begge 5 børn lige nu.  
Efter opstart med helt små børn, har de holdt 
en pause fra legestuen, men er nu startet op 
igen. De har også været heldige at få tildelt 
rytmerollinger igen. (besøg udefra) 
 
Derudover har de fået midler til teater, der 
kommer ud og viser børnene forskellige ting. 
Det sker sammen med de mindste børn fra 
børnehaven.  
 
De store børn fra legestuen kommer på besøg i 
børnehaven, så de er vant til at komme der, når 
det er deres tur til at starte der. (rød 
tråd/træning i den gode og trygge overgang) 
 
Der er fællesdag den 27. september, hvor alle 
dagplejebørn og børnehavebørn mødes 
sammen med Kindergarten. 
 
Dagplejen skal til et synge-arrangement hos 
præsten i kirken den 26. september.  
Børnehaven skal også over i kirken i starten af 
oktober.  
 
Børnehaven:  
De er ved at finde strukturen med den nye 
fordeling af medarbejdere. Alle er fleksible og 
Tina er behjælpelig med skemalægning.  
De prioriterer læring ude af huset. De store har 
været til teater om Lodshans – som handlede 
om sortering af affald. Børnene skal have ting 
med i børnehaven, der skal sorteres.  
Børnene er meget optagede af det. 
 
Troldene arbejder med former og farver og 
natur. Har været på skovtur og samlet kogler.  
 
Spørgsmål: Hvis der er kommer flere 
dagplejebørn, hvad så? (lige p.t. er der fuldt 
hus, 10 børn) 
Svar: Der er 2 børn på vej ud af dagplejen, så 
lige pt. er det ikke aktuelt og Tina holder øje 
med udviklingen.  
 
Skole:  
Åse fik en mindre god start på skoleåret med 
sygdom. På trods af det, har skolen været i 
gang i 5 uger, og de er kommet godt i gang. Der 
er god stemning og gode sammensætninger af 
klasserne.  



Der har været forældremøde i alle klasserne. 
Der har været foredrag af SSP, og det har været 
nogle gode og relevante foredrag, som kommer 
omkring emner der er aktuelle for alle. Det 
kunne være smart at blive opdateret årligt, da 
der sker meget på det punkt. (IT/digital 
dannelse) 
Mere fokus på børn og sociale medier. Hvis de 
bliver mere oplyste kan de blive bedre 
forberedt til overgangen til Bylderup og videre 
frem. 
Giver redskaber til at snakke med sine børn om 
deres it vaner og deres færden på nettet. 
 
Der har været gang i fælles-oplevelser. Koncert 
med Hip som Hap. Ungerne stod ikke stille og 
havde en fest. De var gode til at få børnene 
med. En god og speciel musikalsk oplevelse. 
 
Det har været varmt, så de har afholdt 
vandkamp. Startede ud med at dele dem i hold 
med små og store, men de blev hurtigt blandet. 
Børnene hyggede sig og sluttede af med is.  
Det er fedt man hurtigt kan lave noget så 
spontant på vores skole.  
 
Bornholmertur om 2 uger – det glæder 5-6. sig 
meget til.  
 
Michael skal sammen med kollegaer 
(skoleledere og forvaltningsfolk) til Norge – uge 
38. De skal besøge forskellige skoler, mødes 
med lærere og ledere og politikere. Se og høre 
hvordan de griber det an – det overordnede 
emne er ”inklusion.” (hvordan inkluderes 
børn/elever med div. udfordringer, bruges to-
lærer ordning, i hvilket omfang – hvordan osv. 
 

Dialogforum den 5. oktober (bilag er sendt) 
- hvem tar’ med udover Åse og Michael 

(ét forældrevalgt medlem) 
- evt. punkter der ønskes taget op/sendt 

ind… 

10 min Michael har sendt et bilag, så vi i bestyrelsen 
kunne tænke over om der er noget vi vil sende 
med til dialogforum. Hvem skal med Michael og 
Åse med til mødet (et forældrevalgt medlem) 
Lene blev valgt.  
 
Punkter: Har de reageret på vores skriv? Ellers 
skal emnet inklusion med.  Næstformanden fra 
børn og unge har svaret: 
”Tak for jeres skriv - henvendelsen vil blive 
taget med videre i det politiske arbejde.” 

Kage   

Valg af slogan 5 min Vinder: Læring, luft og leg.  
Vores nye slogan:  
Ravsted Børneunivers – Læring, luft og leg 
 
Digter/vinder: Ask fra 1. Klasse.  
 



Orientering vedr. ny madordning (tilbud fra ny 
leverandør, se priser m.v.) – bilag udleveres 

10 min Michael har kontaktet cafeteriaet i Bylderup 
idrætscenter. De vil bruge den samme app som 
den tidligere leverandør (Kanpla). Hun tilbyder 
ikke så mange forskellige ting som Tina fra 
Madpakken i Tønder, men det der er, er det 
samme som børnene primært bestilte før. Vi 
siger ja til at sætte ordningen i gang og benytte 
det én gang i ugen som tidligere - regner med 
det bliver torsdag. Starter snart. Michael 
sender info til alle skole og bh-forældre når alt 
er klar til start… 

Novo Nordisk (naturfags-priser/der kan 
indstilles, bilag er sendt) 

10 min Skoleleder og bestyrelse kan indstille en 
naturfagslærer i 1-6. Klasse.  
Michael laver en indstilling og sender ind.  

Opfølgning vedr. skolestart på en søndag 5 min Vi lukker den ned og går ikke videre med 
forslaget, da det bliver for omkostningstungt 
med personale mm.  

Evt. 
- Lærernes dag, som vi kalder 

”Personalets Dag” den 5. oktober 
- Afholdelse af Dp dag  
- Trafik/sikkerhed krydset ved Fogederup 

og Nørrevej 
- Brug af svømmebadet til gymnastik i 

sommerperioden 
- Vedr. henvendelse fra Borgerforening 

(Støtteforeningen) Pia 

20 min  
5. Okt. = personalets dag for børnehave og 
skole.  
10. maj = dagplejernes dag.  
(Dagplejen bliver fejret for sig selv.) 
 
Et par ord til personalet og nogle voksne der 
tager sig af børnene mens personalet bliver 
forkælet med morgenbrød. 
 
Trafik og sikkerhed: Tine er fraværende, så vi 
venter til næste gang med dette punkt.  
 
Svømning: Betaler vi for at bruge Tinglev 
svømmehal? Ja - Leje af livredder og 
svømmehal betaler skolen for.  
Måske kunne man bruge svømmebadet i 
Ravsted op til sommerferien og fx i august - og 
Tinglev derudover - for at støtte op om det 
lokale?  
Er der nok redskaber mm i Ravsted? Det vejer 
for at vi bakker op om det lokale, men mon 
børnene synes det er træls når svømmebadet 
ikke har det samme udstyr som i Tinglev? 
Michael følger op om svømmeundervisning 
fremadrettet kan placeres 4 gange før og 4 
gange efter sommerferien.  
Kontaktperson: Helle Hansen  
 
Henvendelse fra borgerforening: Skal vi have en 
folder i gavekurven?  
De skulle have svar inden 1. september, men 
det har vi misset. Pia hører på trods 
støtteforeningen om der er noget de kan 
sponsorere?  
 
Har vi tablets nok til alle elever? De skal bookes 
og der er nok til at hele klassen kan få en. Men 
der er ikke nok til at to klasser kan booke på 
sammen tid. Er det et problem? Umiddelbart er 



 

det ikke et problem. Dog er det et problem at 
nogle af de tablets vi har, er ved at ”dø,” så der 
går ikke længe før der skal finansieres nye. Kan 
man få det finansieret af kommunen? Eller kan 
der søges fonde – evt. via støtteforeningen? 
Det kan tages med til dialogmødet den 5. okt.  
 
Randi tager fat i Christoffer for at se hvad vi har 
brug for og hvor mange vi skal have for at det 
fungerer.  
(Michael – dog skal vi først have afklaring fra 
Datatilsynet ift. crome books) Vi er relativt OK-
kørende IT-mæssigt, men jo, det halter, og det 
er et område som indenfor nær fremtid kræver 
en vis investering/udgift…. 
 
 


